
 

 

Zápis z 30. schůze představenstva, která se konala dne 4. srpna 2016  

v zasedací místnosti ČAK, Národní 16, Praha 1 

4. srpna 2016 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Martin Vychopeň 

JUDr. Petr Poledník 

JUDr. František Smejkal 

JUDr. Antonín Mokrý 

 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Michal Žižlavský 

JUDr. Lenka Vidovičová 

JUDr. Vladimíra Glatzová 

 

Mgr. Štěpán Holub 

JUDr. Tomáš Matějovský 

JUDr. Petr Mrázek 

JUDr. Jaroslav Svejkovský 

 

JUDr. Petr Čáp 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

JUDr. Jan Luhan 

 

PhDr. Iva Chaloupková 

JUDr. Jaroslava Macková 

JUDr. Marcela Marešová 

JUDr. Jan Syka 

 

Mgr. Miroslava Sedláčková 

OMLUVENI: 

Mgr. Robert Němec 

 

JUDr. Vladimír Papež 

JUDr. Jiří Všetečka 

 

JUDr. Jan Mikš 

 

JUDr. Ladislav Krym 

JUDr. Irena Schejbalová 

 

 

1) Komplexní informační systém ČAK 

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

2) Revokace rozhodnutí představenstva ČAK podle § 55 odst. 7 ZA 

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

3) Kontrola úkolů zápisu (JUDr. Vychopeň, JUDr. Krym) 

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

Trvá úkol předsedy ve věci zpracování metodiky ustanovování obhájců pro všechny OS. 
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Trvá úkol LO, tajemníka a JUDr. Smejkala předložit na říjnové představenstvo návrh věcného 

záměru úpravy osvobození od placení příspěvku na činnosti ČAK v závislosti na věku 

v intencích doporučení komise ČAK. 

Konstatuje se splnění úkolu předsedy a tajemníka předložit materiály k celoživotnímu 

vzdělávání. 

Trvá úkol předsedy ve věci cloudů a online platforem v rámci pařížské konference CCBE. 

Trvá úkol JUDr. Všetečky – návrh stanoviska ve věci ústavní stížnosti skupiny senátorů 

k novele zákona o DPH ve věci kontrolních hlášení. 

Trvá úkol JUDr. Mikety předložit na zasedání představenstva v září ve spolupráci s LO analýzu 

problematiky zápisu advokátních koncipientů. 

Trvá úkol odboru MEZ na říjnové zasedání představenstva – uspořádání konference v rámci 

předsednictví ČR v Radě Evropy v roce 2017. 

Trvá úkol předsedy a odboru MEZ na říjnové zasedání představenstva ve věci zasedání 

představenstva ve Štrasburku v roce 2017. 

Trvá úkol předsedy KR – odpověď Ing. Šupíkovi ve věci organizace úschovních účtů advokátů. 

Konstatuje se splnění úkolu předsedy a tajemníka ve věci vstupu advokáta do věznice 

Pardubice. 

Předseda informoval, že se písemně obrátil na NSZ s tím, že mu oznámil složení pracovní 

skupiny pro novelizaci § 85b tr. řádu. 

4) Legislativa 

4a) Režimová místnost pro práci advokátů s utajovanými informacemi 

JUDr. Justoň informoval členy představenstva o závěrech pracovní skupiny sekce pro trestní 

právo ve věci možného zřízení tzv. režimové místnosti a možnosti zajišťovat advokátům 

v prostorách ČAK studium spisu s utajovanými skutečnostmi. Výsledný závěr je takový, že 

realizace záměru za stávající právní úpravy je velmi problematická, v podstatě vyloučená a bez 

rozsáhlejších změn právních předpisů se obejít nedá. Předpokládá se, že by tuto problematiku 

měl upravovat nový trestní řád, nicméně jeho vydání je zatím v nejbližší době velmi 

nepravděpodobné. Základní dva okruhy problému jsou v tom, že ČAK je osobou odlišnou od 

osob, které by se měly s utajovanou skutečností seznámit a ČAK nesplňuje předpoklady 

(technické a právní) pro disponování zejména s důvěrnými informacemi, když rozdíl mezi 

stupni „utajený“ a „vyhrazený“ je markantní. 

Představenstvo po diskuzi rozhodlo tak, že tato problematika bude řešena v rámci budoucí 

právní úpravy, zejména trestního řádu. Odboru LO se ukládá záležitost dále sledovat. 
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4b) Informace o připomínkových řízeních 

JUDr. Justoň informoval členy představenstva o aktuálních připomínkových řízeních. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

4c) Informace o jednání LRV 

Představenstvo bere na vědomí informace o jednáních LRV. 

5) Mezinárodní odbor (JUDr. Mokrý) 

5a) AK Peterka & Partners 

Představenstvo projednalo problematiku Peterka & Partners a ukládá odboru MEZ, aby 

připravil dopis, ve kterém bude informovat společníky AK Peterka & Partners o stanovisku 

CCBE (jakmile jej ČAK oficiálně obdrží), a to v plném rozsahu. Představenstvo dále ukládá 

předsedovi a odboru MEZ organizovat a účastnit se schůzky v CCBE (Hugh Mercer) za účelem 

urovnání stávajícího problému mezi ČAK a CHAK v této záležitosti. Předsedovi se ukládá 

představenstvo dále informovat. 

5b) Další poskytovatelé právní služeb 

Představenstvo bere na vědomí informaci o rozsudku odvolacího soudu v Německu ve věci 

dalších poskytovatelů právních služeb a rozsudku odvolacího trestního soudu ve Francii 

k tzv. platformě „Demander Justice“. Představenstvo ukládá odboru MEZ tuto problematiku 

dále sledovat.  

5c) Rozhodnutí ESLP Versini-Campinchi a Crasnianski v. Francie 

Představenstvo bere rozhodnutí Evropského soudu pro lidská práva na vědomí. Odboru MEZ se 

ukládá zpracovat článek do BA. 

5d) ČAK a sociální sítě 

Představenstvo projednalo návrh odboru MEZ ohledně zapojení ČAK v rámci sociálních 

programů. Představenstvo pověřuje JUDr. Indruchovou, aby nejpozději na listopadové 

představenstvo předložila doplněný materiál o účasti některých evropských advokátních komor 

na sociálních sítích s příslušnou ukázkou. 

5e) Shrnutí činnosti bruselské zástupkyně za červen a červenec 2016 

JUDr. Indruchová shrnula svoji činnost za červen-červenec 2016 a předložila pravidelný 

přehled „Aktuální vybrané informace z dění na poli Evropské unie za květen-červen 2016“, 

který je dostupný na webových stránkách Odboru MEZ i v Bulletinu advokacie online. Nově 

byla na webových stránkách ČAK v rámci Odboru MEZ zřízena i odrážka, která je věnována 
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přímo kanceláři v Bruselu. Dále bude též zřízena pravidelná rubrika (jednou za dva měsíce) 

v Bulletinu advokacie. Představenstvo bere toto shrnutí na vědomí. 

 

JUDr. Indruchová informuje představenstvo, že do projektu Lesbos se přihlásilo 6 advokátů, 

z nichž jeden již poskytuje právní služby na ostrově Lesbos. 

5f) Informace z mezinárodního kongresu advokátů 

Představenstvo vzalo na vědomí informaci o Mezinárodním kongresu advokátů v Petrohradě a 

v Moskvě, kterou písemně spolu s katalogy organizátorů předložila představenstvu 

JUDr. Cilínková. 

6) Matrika 

6a) Přehled počtu advokátů 

Představenstvo bere na vědomí přehled odboru matriky, z něhož zjišťuje, že ke dni 1. červenci 

2016 je zapsáno celkem 12 534 advokátů a 3 195 advokátních koncipientů. 

 

Představenstvo bere na vědomí přehled odboru matriky, z něhož se zjišťuje, že ke dni 1. srpnu 

2016 je zapsáno 12 606 advokátů a 3 245 advokátních koncipientů.  

6b) Knihy o prohlášení o pravosti podpisu 

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

7) Výchova 

7a) Návrh rámcového programu seminářů pro advokátní koncipienty v roce 2017 

JUDr. Miketa seznámil členy představenstva s návrhem programu seminářů pro advokátní 

koncipienty v roce 2017. Představenstvo návrh schvaluje. 

7b) Návrh plánu vstupních školení pro advokátní koncipienty v roce 2017 

Představenstvo schválilo návrh plánu vstupních školení pro advokátní koncipienty v roce 2017. 
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7c) Oznámení o termínu zkoušek z mediace ve II. pololetí roku 2016 

Představenstvo vzalo na vědomí oznámení o termínu zkoušek z mediace ve II. pololetí roku 

2016. 

8) Různé (JUDr. Vychopeň, JUDr. Krym) 

8a) Zápis ze zasedání kontrolní rady ČAK konaného ve dnech 18. – 20. 5. 2016 

Představenstvo bere na vědomí zápis ze zasedání kontrolní rady ČAK konaného ve dnech 

18. – 20. 5. 2016. 

8b) Pojištění advokáta určeného k poskytnutí bezplatné právní služby a další 

informace k pojištění 

Tajemník informoval představenstvo, že nadále pro příští rok pokračuje spolupráce 

s pojišťovnou Generali a pojišťovacím makléřem WI-ASS. 

Předseda předkládá informaci a žádost JUDr. Ondřeje Skály, advokáta v Hradci Králové. Po 

obsáhlé diskuzi představenstvo ukládá předsedovi a tajemníkovi projednat možnosti připojištění 

s pojišťovnou a podmínky tohoto pojištění v rámci pojistné smlouvy mezi ČAK a pojišťovnou; 

tajemníkovi se ukládá projednat s Mgr. Skálou podrobnosti a rozsah požadované právní služby 

v této konkrétní věci. 

Tajemník seznámil členy představenstva s problematikou pojištění v mimosoudních řízeních a 

mediačním řízení, kdy navrhuje, aby mu představenstvo uložilo zpracovat materiál (metodiku) 

pro případy uznání nároku klienta v těchto mimosoudních řízeních. 

Představenstvo ukládá tajemníkovi, aby na říjnové představenstvo předložil materiál a návrh na 

úpravu rozhodnutí. 

8c) Výměnné meziresortní stáže advokátních koncipientů a soudních čekatelů 

Předseda seznámil představenstvo s podnětem zástupce regionálního představitele z jednání u 

předsedy KS Ústí n. Labem a zájmem o projednání možného záměru vzájemných výměnných 

stáží justičních čekatelů a advokátních koncipientů na soudech a v advokátních kancelářích. 

Představenstvo po diskuzi souhlasí se zahájením pilotního projektu např. v rozsahu 

3-5 uchazečů. Pověřuje předsedu, aby v případě potřeby uzavřel rámcovou smlouvu 

s KS v Ústí n. Labem, a to ve spolupráci s regionálním zástupcem a po skončení tohoto projektu 

informoval představenstvo o výsledcích. Představenstvo ukládá JUDr. Schejbalové odpovědět 

Mgr. Vejlupkovi, případně KS v Ústí n. Labem. 

8d) Osobní prohlídky advokátů při vstupech do soudních budov 

Představenstvo bere na vědomí sdělení Mgr. Vladimíra Zimmela ve věci kontroly advokátů 

vstupujících do soudních budov. 
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Předsedovi a tajemníkovi se ukládá dále v této věci jednat a záležitost sledovat. 

8e) Nedovolené poskytování právních služeb 

Představenstvo bere na vědomí podnět JUDr. Tomáše Hulvy a připojený podnět k zahájení 

trestního stíhání. JUDr. Smejkal dodává, že se mu podařilo zajistit původní materiál. 

Tajemníkovi se ukládá zpracovat materiál pro advokátní veřejnost. Tajemníkovi se dále ukládá 

postoupit podnět kontrolní radě. 

8f) Postup zaměstnanců Vazební věznice Praha - Pankrác 

Představenstvo bere na vědomí sdělení VS ČR ve věci stížnosti JUDr. Karola Hrádely s tím, že 

tato záležitost bude řešena na úrovni ČAK a GŘ VS ČR. 

8g) Seminář „Aktuální trendy v odškodňování újmy na zdraví“ 

JUDr. Vidovičová informovala představenstvo o nové žádosti ČAP ve věci konference na téma 

„Aktuální trendy v odškodňování újmy na zdraví“. Představenstvo setrvává na původním 

rozhodnutí a JUDr. Vidovičová se pověřuje jednáním v této věci. 

8h) Stav oprav budov ČAK 

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

8i) Režim právních služeb mezi EU a USA 

JUDr. Mokrý informoval členy představenstva o dopisu Petra Fialy z Ministerstva průmyslu a 

obchodu ČR ve věci návrhu na úpravu režimu pro poskytování právních služeb mezi EU a 

USA, který byl předložen Evropské komisi ze strany CCBE. 

Představenstvo bere na vědomí a ukládá JUDr. Mokrému dále sledovat a průběžně 

představenstvo informovat. 

8j) Nahrazení souhlasu zástupce ČAK ve smyslu ust. § 85b odst. 1 tr. řádu 

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

Předseda dále stručně informoval o novele zákona o advokacii s tím, že vláda udělila kladné 

stanovisko k poslaneckému návrhu. 
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8k) Video-informace ČAK 

Předseda přednesl členům představenstva návrh na možnost informovat advokátní veřejnost o 

aktuálních záležitostech prostřednictvím „video-informace“, jejíž demoverze byla členům 

představenstva promítnuta. 

JUDr. Žižlavský nápad vítá a zdůrazňuje, že záleží na způsobu zpracování. Je nutno to domyslet 

i z technického hlediska, vhodnějším formátem je krátký rozhovor a nebránil by se zveřejňovat 

video na YouTube. 

JUDr. Sedlatý také vítá tento návrh. Zdůrazňuje, že to nesmí působit jako osamocený výkřik a 

mělo by to obsahovat rozuzlení. 

Mgr. Holub dodává, že podporuje formát YouTube. 

Předsedovi se ukládá, aby ve spolupráci s PhDr. Chaloupkovou na říjnové představenstvo 

připravil variantní materiál video-informace za účelem rozhodnutí o formátu, délce a způsobu 

zpracování (projev/rozhovor/stabilní pozadí/způsob střihu/délka). 

8l) Zpráva o posouzení a hodnocení nabídek na výrobu interiéru recepce ČAK 

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

Na to prohlásil předseda jednání za ukončené. 

 

Zapsal: Filip Anton Správnost zápisu ověřil: JUDr. Ladislav Krym  


